

NEWS

• Professor Walter Moser, Chair of the Department of Comparative Literature at the University of Montréal will be taking sabbatical leave next year (1994-1995) in Berlin. Professor Vladimir Krysin has been appointed as the new Department Chair for the next four years.

•The Département de Lettres françaises of the University of Ottawa will host a conference entitled *Les Discours du Nouveau-Monde au 19ième siècle au Canada français et en Amérique latine*, September 29-30 and October 1, 1994. For more information contact Patrick Imbert or Marie Couillard at the University of Ottawa, (613) 746-9790.

CALLS FOR PAPERS

Corps/Corpus - The Body of Literature/Literature of the Body
6th Annual Graduate Students' Conference of the
Canadian Comparative Literature Association,
Department of Comparative Literature
University of Montréal
March, 1995

Possible Topics:

- Love's Body in Cyber Space : When Meatpuppet meets Prosthetic Enhancement •
- Sex, Text and Literay Taboo • Body, Religion, Tradition • Current Readings into the Literary Canon • Culture and context: Mind and Body Divided • Canadian Literature After French and English • Literary Discourse: (dis)service to the Nation • Bodies Beyond Sex? Writing Gender(s) • Writing the Self • Writing Illness • Violence and the Body • The Political Economy of the Body •

Please send two copies of your abstract (250 words maximum) before October 15, 1994 to:

Jean Boudreau
Université de Montréal
Département de littérature comparée
C.P. 6128, succursale Centre-Ville
Montréal, QC. H3C 3J7
email: boudreaj@tornade.ere.umontreal.ca

NOUVELLES

- Le Professeur Walter Moser, Directeur du Département de littérature comparée à Université de Montréal, prendra une année sabbatique à Berlin (1994-1995). Le Professeur Vladimir Krysinski sera Directeur du département pour un mandat de quatre ans.
- Le colloque *Les Discours du Nouveau-Monde au 19ième siècle au Canada français et en Amérique latine*, aura lieu au Département de Lettres françaises de l'Université d'Ottawa, du 29-30 septembre au 1 octobre 1994. Pour plus d'informations, contactez Patrick Imbert ou Marie Couillard à l'Université de Ottawa, (613) 746-9790.

APPELS DE COMMUNICATIONS

Corps/Corpus - The Body of Literature/Literature of the Body
 6ième colloque annuel pour étudiant(e)s gradu(é)s de
 l'Association canadienne de littérature comparée,
 Département de littérature comparée
 Université de Montréal
 mars, 1995

Sujets possibles :

- Le corps aimant en réalité virtuelle • Sexe et le texte ou les tabous en littérature •
- Corps, religion, tradition • Contemporains à rebours ou les lectures actuelles du canon littéraire • Culture et contexte : corps et esprit séparés • Littérature au Canada après le français et l'anglais • (Re) Belles lettres : le discours littéraire et nation • Au delà du sexe : l'écriture et la différence sexuelle • S'écrire • L'écriture de la maladie •
- Corps et violence • L'économie politique du corps •

Veuillez envoyer deux copies de votre proposition (un maximum de 250 mots) avant le 15 octobre 1994 to:

Jean Boudreau
 Université de Montréal
 Département de littérature comparée
 C.P. 6128, succursale Centre-Ville
 Montréal, QC. H3C 3J7
 email: boudreaj@tornade.ere.umontreal.ca

CCLA 27th ANNUAL MEETING
CALL FOR PAPERS

- The CCLA will hold its annual colloquium during the meeting of the Learned Societies June 3 to 6, 1995. In order to avoid restricting participation to a series of special sessions, we would like members of the Association to submit proposals for papers of interest to Comparatists that they would like to present at next year's conference. Members have already expressed an interest in topics such as "Anthropology and Literature", "Comparative Literature and Cultural Studies", and "Feminisms and the *Latinas*".
- The Association has also decided on an early deadline this year in order to allow sufficient time to accommodate a broader array of interests. Send *two copies* of your abstract (250 words maximum) by December 1, 1994 to:

Daniel F. Chamberlain,
Vice-président, CCLA,
Department of Spanish and Italian,
Queen's University,
Kingston, Ontario,
Canada, K7L 3N6.

- Please bear in mind that active participation by the membership will assure the continued health of our Association. I must also remind all members who have not paid their 1994 CCLA membership dues that they must do so *before* submitting a paper proposal.

27e Assemblée Générale de l'ACLCL
Appel de Communications

• L'ACLCL tiendra son colloque annuel lors de la réunion des Sociétés savantes du 3 au 6 juin 1995. Cette année, au lieu de limiter la participation des membres aux séances spéciales, on vous demande de proposer des conférences d'intérêt comparatiste à présenter lors de la réunion de l'Association cet été. Quelques-uns parmi vous ont déjà exprimé leur intérêt pour les sujets suivants : "Anthropologie et littérature", "La littérature comparée et les 'cultural studies'", et "Féminismes et les *Latinas*".

• L'Association a fixé la date limite plus tôt cette année pour faciliter l'inclusion de sujets plus variés au programme. Veuillez envoyer *deux copies* de votre proposition (maximum de 250 mots) pour le 1er décembre 1994 à :

Daniel F. Chamberlain
Vice-président, ACLCL
Department of Spanish and Italian
Queen's University
Kingston, Ontario
Canada, K7L 3N6

• Veuillez vous rappeler que, pour assurer le bien-être continu de notre Association, ainsi que la participation active des membres, ceux qui n'ont pas encore payé leur cotisation à l'ACLCL doivent le faire *avant* de soumettre leur proposition de conférence.